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Interpellation – Annonser för osund konkurrens?

I april lade Moderaterna i Kultur- och fritidsnämnden i Gävle kommun ett initiativärende där
de moderata ledamöterna krävde att kommunen ska undersöka om konferensanläggningen
Gasklockorna kunde arrenderas ut. Detta på grund av kritik som förekommer mot att Gävle
kommun använder kommunala skattemedel där man konkurrerar med privata företag.
Frågan om kommunal osund konkurrens har uppmärksammats av såväl Almega som
Svenskt Näringsliv nyligen.

Så här inledde de sin rapport Osund kommunal konkurrens - Företagens topp tio-lista
där de redovisade en topplista av de mest och värst förekommande exemplen på osund
konkurrens från kommuner:

”Det är ett utbrett problem att kommuner säljer varor och tjänster på marknaden i konkurrens
med privata företag utan att ha ett tydligt stöd i lagstiftningen för detta. Sådant kommunalt
agerande skapar konkurrenssnedvridningar och hämmar förekomsten av ett sunt
företagsklimat där företag på lika villkor kan tävla om konsumenterna. Det drabbar många
små entreprenörer som varje dag arbetar hårt för att få verksamheten att gå ihop.”

På plats fyra på topplistan återfinns uthyrning av konferens- och festlokaler. Inom det
området ges följande råd:

”Medskick till kommuner

• Uthyrning av konferens- och festlokaler i offentlig regi bör ske endast undantagsvis och i
första hand när det saknas sådana lokaler på den privata marknaden.

• Kommuner som äger sådana lokaler bör överväga att avyttra lokalerna för att undvika risk
för osund konkurrens.

• Om kommunen ofta har behov av att nyttja sådana lokaler kan det vara rimligt att äga en
del av dessa, men kanske kan kommunen avyttra sådana (större) lokaler som man
använder mer sällan, och låta marknaden tillgodose det behovet.

• I alla avseenden ställer lagen krav på kommunen att vid uthyrning agera affärsmässigt och
ta ut ett marknadspris.”

Inte nog med att Gävle kommun bedriver en verksamhet som osunt konkurrerar så
annonseras verksamheten flitigt. Enligt uppgifter från Gasklockorna själva lades 233 tusen
kronor på annonsering under 2022, och för 2023 är budgeten lagd till en kvarts miljon kronor.
Detta i en kommun som budgeterar ett underskott på hundratals miljoner och som skär ner
skolan och äldreomsorgen.
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Med anledning av ovanstående frågar jag kommunstyrelsens ordförande Åsa Wiklund
Lång (S) följande:

- Hur avser kommunalrådet att agera för att verksamheten på Gasklockorna ska sluta
osunt konkurrera?

- Avser kommunalrådet följa de medskick som anges i rapporten?

- Avser kommunalrådet säkerställa att i kommande budget se till att verksamheten inte
annonseras för en kvarts miljon kronor?

William Elofsson (M)


